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V průběhu roku 2022 mělo na hospodaření společnosti vliv hned několik 

zásadních faktorů. Vzhledem k válce na Ukrajině jsme museli řešit komplikace, 

na které jsme v předchozích letech nebyli zvyklí. Jednalo se především o 

extrémní změny cen jak u komodit, tak i cen hnojiv, postřiků atd. Musím také 

zmínit, že vzhledem k této situaci jsme intenzivně řešili výnosový potenciál 

pozemků. Hnojiva v roce 2022 zdražili téměř trojnásobně, a proto bylo důležité 

optimalizovat jejich používání. 

 V roce 2022 jsme dosáhli průměrného výnosu 6,4 t/ha u pšenice, 7,1 t/ha 

u ječmene ozimého, 3,5 t/ha u řepky ozimé, 3,7 t u hrachu, 4,3 t/ha u ječmene 

jarního. 

Sušší počasí zpomalilo růst kukuřice, u které jsme dosáhli průměrného výnosu 33 

t/ha. V roce 2023 bude opět mírně navýšena plocha kukuřice, abychom vyrobili 

dostatečné množství siláže pro další období. 

V případě výroby objemných krmiv jsme i v roce 2022 pracovali na zlepšení 

kvality a minimalizaci ztrát, k nimž dochází pří odkrývání a manipulaci. U senáže 

nás dlouhodobě trápil nízký obsah dusíkatých látek a tak jsme přistoupili 

k přihnojení několik dní před sečí. 



Osetí ploch jsme v minulém roce zvládli velmi rychle díky dobrému 

průběhu sklizně. Přálo nám počasí. Po zasetí porostů řepky ozimé však přišly 

intenzivní srážky, které zapříčinily částečné splavení některých pozemků. I přes 

riziko snížení výnosu jsme se rozhodli nepřistupovat ani k částečnému přesevu. 

Vedl by k dalším komplikacím v průběhu ošetřování a následné sklizně. Aktuálně 

se tento krok jeví jako správný. Porosty se zatím zdají být pěkné a zdravé. 

Přes vývoj počasí v jarních měsících se nám podařilo zajistit dostatečnou 

krmivovou základu pro živočišnou výrobu aby nedocházelo k nákupu krmiv, jenž 

si jsme schopni sami vyprodukovat. I nadále se snažíme držet v krmné dávce 

hrách z naší produkce. Jedná se o velmi kvalitní složku krmné dávky a snižuje 

náklady. 

V živočišné výrobě se situace v roce 2022 byla situace velmi dobrá. Cena 

mléka se v průběhu roku zvyšovala a průměrná realizační cena mléka za rok 2022 

byla 11,52 kč/l, přičemž do mlékárny bylo dodáno celkem 2 700 170 l tj. o 131 

585 l než v roce 2021 a celkem bylo vyrobeno 2 859 752 l což je o 159 332 l . 

Tržnost v roce 2022 byla 94,42 % a v roce 2022 byla tržnost 93,52 %. I nadále 

chceme zlepšovat kvalitu péče o zvířata ve všech částech našeho chovu. Od 

tohoto komplexního řešení se slibujeme zlepšení zdravotního stavu a produkce 

mléka. Naším cílem je dosáhnout tržnosti 97 %. Rozhodnutí k ukončení výkrmu 

zástavových býků se ukázalo jako správné. Nadále probíhá prodej telat už pouze 

z našeho areálu. V Hradčanech nadále probíhá odchov jalovic 

Již od roku 2019 intenzivně pracujeme na odstranění potíží s paznehty. 

Hlavním důvodem těchto problému je ne příliš vhodný stav stájí pro dnešní chov. 

Proto je velmi důležité pečovat o paznehty intenzivně a dlouhodobě. Kromě 

pravidelného ošetření, které probíhá minimálně 2x ročně, pokračujeme i 

v nástřiku paznehtů na dojírně. Toto ošetření vede ke snižování počtu 



dermatitid. Díky této péči se nám daří držet brakaci na takové úrovní, aby 

docházelo k obrat stáda a aby nedocházelo k brakaci mladých zvířat.  

Dotace na plochu byly čerpány ve výši 5 270 Kč což je o 432 tis. kč méně 

než v roce 2021. Celková výše čerpaných dotací byla 11 406 tis. Kč.  

Zisk rostlinné výroby byl vyšší díky nárůstu cen komodit a dobré realizační 

ceně. Ty se nám podařilo v létě vyprodat téměř všechny a v tu dobu se ceny 

pohybovaly na maximech. 

V živočišné výrobě jsme zrekonstruovali zázemí pro zaměstnance živočišné 

výroby.  

Výsledek hospodaření v roce 2022 činil + 4 970 tis kč. Tento výsledek se 

nám podařilo dosáhnout díky dobrým výnosům a vysokým cenám v rostlinné 

výrobě a dále díky nárůstu ceny a produkce mléka. Zisk 4 970  tis. kč by měl být 

převeden na účet neuhrazená ztráta minulých let. 

I přes výše zmíněné nepříznivé vlivy se společnosti AGRO Bílá podařilo 

udržet si stabilní počet zaměstnanců a být spolehlivým obchodním partnerem.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 


